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Miljøministerens svar på spørgsmål nr. 477 (alm. del) stillet af Folke-
tingets Miljø- og Planlægningsudvalg. 
 
 
Spørgsmål 477 
Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 4. juli 2008 fra Østlige Øers 
Landboforeninger, jf. MPU alm. del - bilag 506. 
 
Svar 
Landboforeningerne peger på, at det er vigtigt, at Miljøklagenævnet ikke 
bliver en flaskehals i behandlingen af godkendelser på husdyrområdet. Det 
er jeg helt enig i, at det ikke skal blive. 
 
Det var klart ved lovens vedtagelse, at der ville komme flere sager, og at 
der ville være en vis indkøringsperiode i forhold til det nye forenklede og 
integrerede klagesystem, som blev indført med loven om miljøgodkendelse 
m.v. af husdyrbrug og kommunalreformen den 1. januar 2007. De mange 
sager og den nye lov har vist sig at være en stor opgave både for kommu-
nerne og for Miljøklagenævnet. 
 
I anledning af den store mængde klager over miljøgodkendelser af husdyr-
brug, som er indkommet til Miljøklagenævnet, har jeg allerede igangsat så-
vel en kortlægning af, hvor store forbedringer nævnets igangværende 
LEAN-projekt af sagsbehandlingens tilrettelæggelse kan forventes at føre 
med sig. Denne kortlægning har endt i en vurdering af, at der kan forventes 
en effektivisering af sagsbehandlingen med i størrelsesordnen 15-20 %. Jeg 
kan endelig oplyse, at Miljøklagenævnet har sat gang i en opnormering, 
som vil få effekt i løbet af efteråret  
 
 


